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PROTOKÓŁ NR XIII/15 

 

z sesji Rady Gminy Jaśliska odbytej w dniu 28  sierpnia 2015 r. o godz. 1600  

w sali konferencyjnej  Urzędu Gminy w  Jaśliskach 

 

W sesji udział wzięli następujący radni: Renata Pelczar, Jan Szymczakowski, Ryszard 

Chowaniec, Janusz Mazur, Teresa Mezglewska, Jan Farbaniec, Bogusław Gwiżdż, Jan 

Puchalik, Bogusław Kuchta, Leszek Madej, Krzysztof Kostycz, Piotr Smoleń i Wacław 

Futyma. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy – Adam Dańczak, Skarbnik Gminy - Agnieszka 

Kurdyła, Sekretarz Gminy – Piotr Urban, Nadleśniczy Nadleśnictwa Rymanów – Paweł 

Panaś, pracownik Urzędu Gminy – Katarzyna Majdosz, sołtysi, członkowie Rad Sołeckich               

i przedstawiciele wspólnoty samorządowej.   

Listy obecności stanowią  załączniki do protokołu. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Jaśliska  Bogusław Gwiżdż  słowami:               

,,Wysoka  Rado, otwieram XIII sesję Rady Gminy Jaśliska”. 

Powitał wszystkich zebranych na posiedzeniu. Na podstawie listy obecności stwierdził,                

że obrady są prawomocne. Na sekretarza obrad powołał radną Renatę Pelczar.  

Następnie, zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad.  

Wójt Adam Dańczak wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch dodatkowych 

projektów uchwał. W punkcie 6, w podpunkcie g) projektu uchwały w sprawie określenia 

górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Jaśliska za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

przedstawionego na druku nr 70 oraz w podpunkcie h) projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryfy za odbiór ścieków do oczyszczalni w miejscowości Daliowa 

przedstawionego na druku nr 71a. 

Innych propozycji zmian do  porządku obrad nie zgłoszono. 

Poddany pod głosowanie wniosek Wójta, przyjęty został przez Radę Gminy jednomyślnie 

/głosowało 13 radnych/. 

Przewodniczący Rady Bogusław  Gwiżdż odczytał porządek obrad XIII sesji po zmianach. 

Przedstawia się on następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Jaśliska. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Jaśliska. 

5. Zapytania i wolne wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podjęcia współpracy z wsią Brekov na Słowacji /druk nr 64/, 

b)  podjęcia współpracy z Rákóczi Pince és Udvarház na Węgrzech /druk nr 65/, 

c) podjęcia współpracy z Gminą Tokaj na Węgrzech /druk nr 66/,  

d) podjęcia współpracy z wsią Malá Domaša na Słowacji /druk nr 67/, 
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e) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Jaśliska,  

a Nadleśnictwem Rymanów /druk nr 68/, 

f) przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Jaśliska” /druk nr 69/, 

g) określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

z terenu Gminy Jaśliska za usługi w zakresie  opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych /druk nr 70/, 

h) zatwierdzenia taryfy za odbiór ścieków do oczyszczalni w miejscowości 

Daliowa /druk nr 71a/. 

7. Oświadczenia radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

8. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

Poddany pod głosowanie porządek obrad po zmianach przyjęty został jednomyślnie 

/głosowało 13 radnych/. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy 

 

Do protokołu z XII sesji Rady Gminy Jaśliska,  z dnia 5 sierpnia 2015 r. nie wniesiono 

uwag. Poddany pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady protokół, został  przyjęty 

jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej 

 

Wójt Gminy Adam Dańczak przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym podzielonej się na dwie części z racji przebywania na urlopie 

wypoczynkowym.  

Informował, że oprócz spraw bieżących prowadzonych w Urzędzie Gminy, najważniejsze 

działania, które  były podejmowane i spotkania, w których brał udział, to:  

- 9 lipca spotkanie w Myczkowczach w sprawie złożonego wniosku  w ramach Programu 

Interreg, na którym omówiony został  harmonogram spotkań do czasu rozstrzygnięcia II etapu 

oceny wniosku – do końca września, oraz plan imprez, które mogłyby towarzyszyć przy tym 

projekcie, 

- 13 lipca spotkanie w Urzędzie Gminy Jaśliska z przedstawicielami Urzędu 

Marszałkowskiego odpowiedzialnymi za sprawy turystyki w regionie, które poświęcone było 

omówieniu możliwości rozwoju infrastruktury turystycznej w Gminie Jaśliska oraz 

organizacji wyścigów psich zaprzęgów, jako imprezy cyklicznej, 

- od 15 do 18 lipca wspólnie z pracownikami Urzędu Gminy trwały przygotowania  

do ,,Pikniku Jaśliskiego”. Wójt w tym miejscu złożył podziękowania wszystkim, którzy 

przyczynili się do sprawnej organizacji i przebiegu tej imprezy. Podziękowania złożył Panu 

Piotrowi Urbanowi, Pani Agnieszcze Puchalik, Panu Józefowi Skomiałowi  i pracownikom 

obsługi Urzędu. 

-  20  lipca spotkanie w Komendzie Powiatowej Straży Pożarnej w Krośnie poświęcone 

ustaleniu wspólnych działań mających na celu doposażenie jednostek OSP z terenu Gminy 

Jaśliska w potrzebny sprzęt, 
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- 21 lipca w Delegaturze Konserwatora Zabytków w Krośnie odbyło się spotkanie  

z Dyrektorem Delegatury, na którym ustalono  zakres pracy przy odkrywaniu zabytkowych 

piwnic znajdujących się na działce przy ,,starej Szkole”, 

- 22 lipca w Komendzie Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej w Rzeszowie  

z Komendantem Panem Bogdanem Kuliga spotkanie mające na celu wsparcie przy 

pozyskaniu samochodu strażackiego dla jednej z jednostek OSP działających na terenie 

Gminy Jaśliska, 

- 23 lipca spotkanie w miejscowości Jaśliska z Burmistrzem węgierskiego miasta Tokaj, 

partnerem we wniosku Interregionalnym, na którym omówiono wspólną historię związaną 

 z importem wina z Węgier do Polski przez Jaśliska oraz możliwości organizowania 

cyklicznych spotkań związanych z upamiętnieniem tej tradycji w przyszłości. W spotkaniu 

udział wzięli: Pani Dorota Chilik, Pan Bogusław Gwiżdż, Pan Piotr Urban oraz Pan Stanisław 

Lorenc. 

- 24 lipca udział w konferencji zorganizowanej w Urzędzie Marszałkowskim  

w Rzeszowie, związanej z gospodarką odpadami na terenie województwa podkarpackiego,  

na której przedstawiono wnioski wynikające z okresu minionego jak też działania na lata 

następne, 

- 11 sierpnia spotkanie z wnioskodawcami projektu Interregionalnego w Małej Domaszy  

na Słowacji, na którym przedstawiony został stan zaawansowania prac związanych  

z przygotowaniem dokumentacji projektowej na potrzeby dalszego etapu oceny, 

- 18, 21, 25 i 26 sierpnia 2015 r. spotkania w Dukli, Krośnie i Rymanowie związane  

z opracowaniem przez gminy powiatu krośnieńskiego wspólnego wniosku w ramach naboru 

Interreg Polska – Słowacja w zakresie ochrony zabytków i dziedzictwa kulturowego. 

Głównym celem było omówienie działań, jakie można podjąć, biorąc pod uwagę szlaki 

turystyczne już istniejące oraz doposażenie tych szlaków w infrastrukturę turystyczną – wieże 

widokową. Termin złożenia wniosku tj. 31 sierpień 2015 r. Wiodącym partnerem jest 

Starostwo Krośnieńskie.  W ostatnich dwóch spotkaniach udział brał Sekretarz Gminy Piotr 

Urban. Gmina Jaśliska zgłosiła modernizację parkingu na ,,Spalonej” jak również budowę 

wieży widokowej na górze św. Jana. 

- 20 sierpnia spotkanie w Urzędzie Gminy Jaśliska z przedstawicielami Lokalnej Grupy 

Działania Kraina Nafty i mieszkańcami Gminy Jaśliska poświęcone sprawom dotyczącym 

naboru wniosków na nową perspektywę finansową poprzez organizację LGD Kraina Nafty 

składanych głównie przez Stowarzyszenia i osoby prowadzące działalność gospodarczą,    

- 25 sierpnia spotkanie w Urzędzie Gminy Jaśliska z Panią Barbarą Budzyńską 

przedstawicielem Biblioteki Narodowej – członkiem Krajowej Rady Bibliotekarzy. Wójt 

zaznaczył, że jest to drugie spotkanie. Pierwsze spotkanie odbyło się w Rzeszowie  

z Dyrektorem Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej,  podczas  którego wspólnie  

z Sekretarzem Gminy Piotrem Urbanem przedstawili pomysł na organizację pracy instytucji 

kultury w tym biblioteki publicznej w Gminie Jaśliska. Poinformował, że Pani Dyrektor 

przedstawiła negatywną opinię w przedmiotowej sprawie. Przedstawiciel Biblioteki 

Narodowej również przedstawiła negatywne stanowisko. Wyraził nadzieję, że udało się 

przekonać co do zrozumienia istoty przedstawionego pomysłu, że gmina nie chce likwidować 

biblioteki tylko zmienić sposób jej funkcjonowania. 

Na zakończenie Wójt Adam Dańczak poinformował, że w okresie ostatnich trzech tygodni 

trwały prace mające na celu uruchomienie oczyszczalni ścieków w miejscowości Daliowa. 
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Został podpisany protokół rozruchu technologicznego. Oczyszczalnia pracuje na bazie 

ścieków dowożonych. Na chwilę obecną przyjmowane są ścieki od mieszkańców w ilości 

proporcjonalnej do ścieków świeżych. 

 

Ad. 4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Jaśliska 

 

Informację z realizacji uchwał podjętych na XII sesji Rady Gminy Jaśliska przedstawił 

Sekretarz Gminy Piotr Urban. Informację przyjęto bez uwag. 

 

Ad. 5.  Zapytania i wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

W punkcie tym Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Jan Farbaniec zwrócił się  

z pytaniem, co dzieje się z orłem, który został zdjęty z pomnika. Pytał, czy będzie wykonany 

nowy orzeł, czy obecny będzie poddany naprawie. 

Następnie  radny poruszył sprawę dotyczącą odcinka drogi ,,Jaśliska dół – Jaśliska góra” 

prowadzącej w kierunku miejscowości Posada Jaśliska. Przypomniał, że jakiś czas temu 

zgłaszał potrzebę wykonania progu zwalniającego. Zwrócił uwagę, że są określone przepisy 

pozwalające na jego usytuowanie, a ponadto przedmiotową sprawą muszą zająć się  osoby, 

które się na tym znają. Radny proponował wykonanie progu z kostki. 

Kolejna sprawa poruszona przez radnego dotyczyła mostu na drodze ,,Jaśliska dół – Jaśliska 

góra” znajdującego się przy ,,starej mleczarni”. Stwierdził, że środkowy przyczółek jest 

podmyty do tego stopnia, że w sytuacji, kiedy będzie większa ulewa, most zawiśnie na jednej 

połówce tego przyczółku. Informował, że fakt ten zgłaszał pracownikowi Urzędu Gminy 

Panu Jerzemu Magierowskiemu. Powiedział, że przy tak niskim stanie rzeki, jaki jest obecnie, 

niewielkimi kosztami i własnymi siłami przyczółek można by było naprawić i byłby spokój 

na jakiś okres czasu.  ,,Może dojść do tego, że trzeba będzie zamknąć most, no i wtedy będzie 

wielkie larum, krzyk, że nikt nie myślał o tym, ani urzędnicy, ani Rada się nie zainteresowała 

(…)” – powiedział radny. Prosił o zajęcie się sprawą. 

Kolejno głos zabrał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Piotr Smoleń. Pytał, czy Urząd 

Gminy podjął działania mające na celu usunięcie roślin barszczu Sosnowskiego  

z terenu gminy. Informował, że do tej pory ograniczało się to tylko do ogrodzenia  

i oznakowania tej rośliny. Powiedział, że jedna roślina wysiewa około kilkaset nasion,  

z których w roku następnym wyrasta wiele roślin i będzie stanowić to znaczny problem. 

Radna Renata Pelczar poinformowała, że zgłaszała  już potrzebę zamontowania przy placu 

zabaw tablicy informującej o bezpieczeństwie dzieci, a mianowicie, zawierającej informację 

dotyczącą przebywania dzieci na placu pod opieką rodziców. Mówiła, że były przypadki 

upadku dziecka z huśtawki zwracając uwagę, że nikt tym tematem nie interesuje się.  

Następnie głos zabrał radny Ryszard Chowaniec. Poinformował, że w kontakcie  

z mieszkańcami wsi Daliowa ciągle powraca temat dotyczący wody. Stwierdził, że nie ma się 

co dziwić, ponieważ woda, szczególnie dobra woda jest największym bogactwem. Zaznaczył, 

że obecny czas najlepiej pokazuje sytuację, kiedy wysychają jeziora, kiedy do minimum 

obniża się stan  rzeki, kiedy w niektórych miejscowościach całkowicie wysychają studnie. 

Powiedział: ,,Ten, kto ma wodę, dobrą wodę nigdy nie zrozumie tego, kto nie ma wody, czy 

biega z bańkami do innej miejscowości, żeby ją przynieść do gotowania, a tak w wielu 

wypadkach jest na Daliowej”. Mówił, że woda z przelewu pod Kamarką jest szansą dla 
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Daliowej, dzięki której domy zostałyby zaopatrzone w dobrą wodę. Stwierdził, że obecny 

czas jest  najlepszym okresem, by w tym kierunku poczynić pierwsze kroki. ,,Nikt, kto ma 

wodę nie ma prawa być przeciw wszelkim działaniom, aby doprowadzić ją innym, ponieważ 

naprawdę może być kanalizacja, mogą być inne dobra, mogą być drogi, ale wszyscy wiemy, 

że jednym z najważniejszych  tych mediów jest woda dobra do spożycia” – powiedział radny. 

W związku powyższym zadał pytanie Wójtowi.  Czy w czasie, kiedy sprawy wody pitnej  

są bardzo ważne, może wystąpić do Spółki Wodnej z zapytaniem o zgodę na wykorzystanie 

wody z przelewu pod Kamarką przez mieszkańców Daliowej. Prosił o pisemne wystąpienie  

w tej sprawie i pisemną odpowiedź. 

Następnie głos zabrał Radny Jan Farbaniec. Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy,  

w poruszanej przez niego sprawie proponował zastanowić się  nad kwestią wykonania 

dokumentacji dotyczącej budowy wodociągu i w momencie wykonywania robót związanych 

z budową kanalizacji, usytuować również sieć wodociągową uznając, że będzie to dobre 

rozwiązanie. 

W tym punkcie obrad głos zabrał również Pan Bogusław Sarat. Na wstępie swojej 

wypowiedzi, skierował podziękowania do radnych gminy za pochylenie głowy nad 

problemem dotyczącym nieruchomości gruntowych znajdujących się w miejscowości 

Czeremcha. Stwierdził, że propozycja zawarta w piśmie byłaby zamknięciem czegoś, co trwa 

z winy poprzedniego Wójta, a nie z winy jego rodziny i dobrze byłoby, gdyby sprawa została 

zamknięta. Powiedział: ,,sposób, który wskazywałem umożliwia poniesienie najmniejszych 

kosztów, w zasadzie żadnych przez gminę, a wszystkie koszty ponoszę ja”. Zaznaczył, że dla 

gminy odbywa się to bez żadnych kosztów. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwał 

 

 Zgodnie z porządkiem obrad przystąpiono do podjęcia uchwał. 

Ad.6a 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  przedstawił  projekt uchwały w sprawie 

podjęcia współpracy z wsią Brekov na Słowacji oraz poprosił o  przedstawienie projektu 

uchwały. 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Piotr Urban. Poinformował, że przedmiotowy 

projekt jak również kolejne projekty uchwał związane są z podjęciem współpracy 

zagranicznej, na którą Wójt musi mieć zgodę Rady Gminy. Oznajmił, że współpraca  

z miejscowością Brekov wynika z wizyty Starosty tejże miejscowości, który zainicjował 

spotkanie. Chciałby on współpracować w przyszłości w zakresie kultury, sportu, 

bezpieczeństwa i turystyki. Dodał, że uchwała będzie otworzeniem pola działania w takim 

zakresie. Gmina będzie mogła nawiązywać współpracę, pozyskiwać pieniądze i pisać 

wspólne projekty.  

Wobec braku pytań do projektu uchwały, Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Środowiska  Wacłw Futyma  przedstawił pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 
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U C H W A Ł Y  Nr XIII/62/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie podjęcia współpracy z wsią Brekov na Słowacji 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/62/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6b 

 Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż przedstawił kolejny projekt uchwały, 

 w sprawie podjęcia współpracy z Rákóczi Pince és Udvarház na Węgrzech  

i poprosił Sekretarza Piotra Urbana o krótkie jego  omówienie.  

Sekretarz Piotr Urban informował, że uchwała w sprawie podjęcia współpracy z Rákóczi 

Pince és Udvarház na Węgrzech jak również kolejne projekty uchwał dotyczące podjęcia 

współpracy z Gminą Tokaj na Węgrzech i wsią Malá Domaša na Słowacji związane są  

z realizacją Programu Interregionalnego i są efektem dotychczas przeprowadzonych 

wstępnych spotkań, na których omawiany był temat współpracy w zakresie projektu pod 

nazwą: ,,Węgierski szlak wina – ochrona dziedzictwa kulturowego i obszarów 

zrównoważonego rozwoju partnerstwa”. Mówił, że po podjęciu uchwały będzie możliwe 

pozyskiwanie środków zewnętrznych. Dodał, że zawarcie partnerstwa pozwoli na korzystanie  

z dofinansowań, w których warunkiem otrzymania dotacji jest zawarcie partnerstwa 

międzynarodowego, a tym samym wspólna realizacja koncepcji rozwoju regionu. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Radny Wacław Futyma informował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Środowiska  

zaopiniowała  pozytywnie projekt uchwały w sprawie  podjęcia współpracy z Rákóczi Pince 

és Udvarház na Węgrzech. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/63/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie podjęcia współpracy z Rákóczi Pince és Udvarház na Węgrzech 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/63/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6c 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Gwiżdż przedstawił projekt 

uchwały w sprawie podjęcia współpracy z Gminą Tokaj na Węgrzech. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska Wacław Futyma 

informował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/64/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie podjęcia współpracy z Gminą Tokaj na Węgrzech 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/64/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6d 

Kolejnym projektem przedstawionym przez  Przewodniczącego Rady Gminy 

Bogusława Gwiżdż był projekt  uchwały w sprawie podjęcia współpracy z wsią Malá Domaša 

na Słowacji. Pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska Wacław Futyma 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/65/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie podjęcia współpracy z wsią Malá Domaša na Słowacji 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/65/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6e 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  przedstawił  projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Jaśliska, a Nadleśnictwem 

Rymanów i w związku z obecnością na posiedzeniu sesji Nadleśniczego Nadleśnictwa 

Rymanów Pana Pawła Panasia o godz. 1632 ogłosił 10-cio minutową przerwę celem 

wspólnego omówienia tematu, którego dotyczy projekt uchwały i wystosowania przez 

Komisję opinii. 

Po omówieniu projektu uchwały został on poddany pod głosowanie i Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Środowiska pozytywnie 7 głosami ,,za” zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Gwiżdż wznowił obrady sesji  

i na pytanie, czy są pytania do projektu uchwały, głos zabrał radny Ryszard Chowaniec.  

Zwrócił się z pytaniem: jeżeli Rada Gminy w tym momencie nie zgadza się na zamianę,  
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jakie działania związane z drogą znajdującą się przy blokach podejmuje Nadleśnictwo  

w dalszej części? 

Na powyższe pytanie Nadleśniczy Pan Paweł Panaś odpowiedział, że droga zostanie 

wyceniona i ogłoszony zostanie przetarg nieograniczony na jej sprzedaż. 

Radny Leszek Madej  zapytał, czy Nadleśnictwo chce zbyć przedmiotową drogę? 

Nadleśniczy Pan Paweł Panaś odpowiedział, że tak.  

W związku z powyższą odpowiedzią radny Jan Farbaniec zadał pytanie, czy można zrobić na 

osiedlu, gdzie mieszkają ludzie taką ,,rewolucję” – sprzedać komuś drogę? Kontynuując 

swoją wypowiedź powiedział, że drogę może kupić osoba np. z  Warszawy, zamontuje na niej  

szlabany i będzie żądać zapłaty za przejazd, zaznaczając przy tym, że takie sytuacje miały już 

miejsce. Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/66/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Jaśliska,  

a Nadleśnictwem Rymanów  

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/66/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6f 

Kontynuując przyjęty porządek obrad  Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  

przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Jaśliska” i poprosił Sekretarza Piotra Urbana o jego przedstawienie. 

Sekretarz Gminy Piotr Urban wyjaśnił, że Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Jaśliska 

ma na celu poprawę efektywności energetycznej, co wiąże się ze zmniejszeniem zużycia 

energii elektrycznej i cieplnej oraz zwiększeniem udziału odnawialnych źródeł energii. 

Zaznaczył, że działania te mają przyczynić się do poprawy jakości powietrza na terenie gminy 

oraz zwiększyć szanse na uzyskanie dofinansowań na działania ekologiczne w przyszłej 

perspektywie finansowej 2014 - 2020. Informował ponadto, że Plan gospodarki 

niskoemisyjnej zawiera analizę stanu obecnego oraz plan rozwoju w zakresie energetyki 

odnawialnej. Zaznaczył, że po podjęciu przedmiotowej uchwały gmina oraz mieszkańcy jako 

osoby fizyczne i  przedsiębiorcy będą mieli możliwość wnioskować o dofinansowania  

w zakresie opisanym w Planie gospodarki niskoemisyjnej, czyli w zakresie  odnawialnych 

źródeł energii. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Radny Wacław Fytyma informował, że przedłożony projekt uchwały Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Środowiska zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 
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U C H W A Ł Y  Nr XIII/67/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Jaśliska” 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/67/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6g 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  przedstawił  następny projekt uchwały,  

w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

z terenu Gminy Jaśliska za usługi w zakresie  opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych oraz poprosił o jego omówienie. 

Wójt Adam Dańczak wyjaśnił, że przyjęcie przez Radę Gminy przedmiotowej uchwały 

umożliwi legalne świadczenie usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych. Górna stawka jest tą stawką, powyżej której usługodawca 

nie może wystawiać mieszkańcowi gminy faktury za m3 nieczystości. W swojej wypowiedzi 

wyraził nadzieję, że takich usługodawców będzie więcej niż jeden, co przyczyni się do  tego, 

że stawka ta będzie niższa. Dodał jeszcze, że na chwilę obecną gmina nie dysponuje 

sprzętem, który mógłby być wykorzystany do świadczenia tego rodzaju usługi, zaznaczając 

przy tym, że po odbytej rozmowie z Dyrektorem Wydziału Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska w Krośnie w dniu dzisiejszym, istnieje szansa, aby uzyskać dofinansowanie na 

zakup ciągnika wraz z beczką asenizacyjną. Powiedział, że  działania takie zostaną podjęte, 

jeżeli tylko wysokość dofinansowania będzie tak duża, że wkład z budżetu gminy nie będzie 

przekraczał zdroworozsądkowej wysokości.  

Wobec braku pytań do projektu uchwały, Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu  

i Finansów Leszek Madej przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały  

w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

z terenu Gminy Jaśliska za usługi w zakresie  opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/68/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

z terenu Gminy Jaśliska za usługi w zakresie  opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych 

 

Uchwałę podjęto większością głosów: 10 „za” przy 3 ,,wstrzymujących się”,                      

/głosowało 13 radnych/. 



10 
 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/68/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6h 

Następnie Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  przedstawił  projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryfy za odbiór ścieków do oczyszczalni w miejscowości Daliowa 

oraz poprosił o krótkie omówienie projektu uchwały.  

Wójt Adam Dańczak wyjaśnił, że przedmiotowy projekt uchwały jest poniekąd 

uzupełnieniem uchwały dotyczącej określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Jaśliska za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych podkreślając, że wykracza on  

także poza nią. Z racji tego, że oczyszczalnia w miejscowości Daliowa działa na bazie 

ścieków dowożonych przyjęto stawkę, na podstawie której będzie wystawiana faktura  

za przyjęcie nieczystości do oczyszczalni, ze szczególnym uwzględnieniem odbioru ścieków 

 z poza terenu Gminy Jaśliska. Powiedział, że po podjęciu przedmiotowej uchwały będzie 

możliwość świadczenia usługi odbioru ścieków do oczyszczalni w miejscowości Daliowa  

i naliczania opłat za ich odbiór, a w dalszej konsekwencji, po wejściu w życie podjętej 

uchwały określającej górną stawkę opłat za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych zostanie uruchomione naliczanie opłat 

również  za te usługi. Pytań nie było. 

Radny Leszek Madej informował, że przedłożony projekt uchwały Komisja Budżetu  

i Finansów  zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr XIII/69/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 28 sierpnia 2015  r. 

 

w sprawie zatwierdzenia taryfy za odbiór ścieków do oczyszczalni  

w miejscowości Daliowa 

 

Uchwałę podjęto większością głosów: 11 „za” przy 2 ,,wstrzymujących się”,                      

/głosowało 13 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem XIII/69/15 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.7. Oświadczenia radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

W punkcie tym Wójt Adam Dańczak, korzystając z obecności na posiedzeniu 

Nadleśniczego Pana Pawła Panasia, radnych oraz Pana Bogusława Sarata w związku  

z odbytym w dniu wczorajszym spotkaniu z Panem Bogusławem Saratem, zwrócił się  

z prośbą do tych osób o pozostanie po posiedzeniu sesji w celu omówienia sprawy dotyczącej 

drogi w Czeremsze i zapoznania się ze stanowiskiem strony: Nadleśnictwa Rymanów  

w osobie Nadleśniczego Pawła Panasia.  
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Ad.8. Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt Gminy Adam Dańczak. 

Na pytanie zadane przez radnego Jana Farbańca dotyczące orła odpowiedział, że orzeł został 

poddany remontowi. Powiedział, że autorem i wykonawcą orła jest Pan Franciszek 

Mezglewski. W tym miejscu informował o przeprowadzonej rozmowie z Panem 

Mezglewskim na temat odtworzenia przez niego orła, z innego rodzaju blachy. Mówił 

ponadto o rozmowie prowadzonej z pracownikiem Urzędu Gminy Jerzym Magierowskim jak 

również z osobami, które pracowały przy demontażu orła, na której ustalono, że uzupełnione 

zostaną tylko te elementy, które jak powiedział Wójt ,,ząb czasu nadgryzł”, gdyż  Pan 

Mezglewski oznajmił, że z racji swojego wieku nie jest już na tyle sprawny, żeby mógł  

to wykonać, a wśród osób, zatrudnionych w Urzędzie Gminy, którzy pracują jako pracownicy 

fizyczni jest osoba, która podejmie się tego zadania. Dodał, że po odnowieniu orła, zostanie 

on zamontowany z powrotem na pomniku. Następnie Wójt poinformował o innych pracach, 

jakie zostaną wykonane. Mówił, że cały postument zostanie obłożony kamieniem, w miarę 

możliwości i posiadanego materiału wykonane zostaną  poręcze na  przejściu  przy pomniku. 

Poinformował, że kręgi, z których wykonano przepust przekazane zostały przez Starostwo 

Powiatowe w Krośnie. Ponadto Wójt powiedział, że gmina planuje wykonać połączenie 

korytowe od przepustu, czyli od drogi za murami do mostka prowadzącego do pomnika, 

jeżeli znajdzie środki na wykonanie tego zadania.   

Następnie Wójt Adam Dańczak udzielił odpowiedzi na kolejne pytanie radnego Jana 

Farbańca, dotyczące drogi  znajdującej się w Jaśliskach, prowadzącej w kierunku 

miejscowości Posada Jaśliska. Mówił: ,, jak każde działanie, które ma utrudnić poruszanie 

się, jedni przyjmą z aprobatą, drudzy będą przeciwni”. Radny Jan Farbaniec zabierając głos 

powiedział, że przeciwni będą tylko kierowcy. Wójt Adam Dańczak powiedział, że nie ma 

przeszkody, aby na drodze gminnej zamontować próg zwalniający. Zaznaczył, że należy 

podeprzeć się wiedzą osoby, która ma jej zasób w tym zakresie, głównie dotyczącej wyboru 

miejsca, ażeby nie wprowadzić dodatkowego zagrożeniowa, szczególnie w okresie zimowym.   

Radny Jan Farbaniec oznajmił, że próg należy zamontować, ponieważ jazda tamtędy 

pojazdami jest karygodna. W swojej wypowiedzi zabiegał o podjęcie działań w tym zakresie  

wyrażając troskę o przechodniów poruszających się po drodze, szczególnie o dzieci i osoby 

starsze.  

W tym miejscu Wójt Adam Dańczak krótko przedstawił sprawę dotyczącą budowy chodnika 

przy przedmiotowej drodze na odcinku ,,Jaśliska góra – Jaśliska dół”. Mówił, że można 

zastanowićsię nad pozyskaniem środków na wykonanie prac, rozebrania muru i przesunięcia 

go w głąb w celu wykonania strefy na chodnik. Wyraził wątpliwość w możliwość pozyskania 

środków na ten cel.  

Następnie w kwestii mostu znajdującego się obok starej mleczarni Wójt Adam Dańczak 

informował, że został on zgłoszony do szkód powodziowych  a ponadto udzielił informacji na 

temat naboru wniosków na budowę kanalizacji i dróg. 

Radny Jan Farbaniec zwrócił się propozycją, aby powołać eksperta, który stwierdzi, czy most 

należy zabezpieczyć, czy nie ma takiej potrzeby, ponieważ niski stan wody jaki jest obecnie, 

pozwala na wykonanie niezbędnych prac, dzięki  którym zostałby on  zabezpieczony. 
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Odnośnie barszczu Sosnowskiego Wójt Adam Dańczak poinformował, ze na ternie Gminy 

Jaśliska jest niewielka ilośc roślin barszczu Sosnowskiego. Następnie przedstawił miejsca, 

rosną niebezpieczne rośliny. Mówił, że w Woli Wyżnej rośliny te rosną na terenie prywatnym 

– działka dzierżawiona, drugie stanowisko przy drodze w Szklarach - roślina została 

oznakowana wypalikowana, i jest 100% pewność, że takie rośliny rosną przy parkingu na 

Spalonej. Tak wynika z oceny osoby, do której  wysłane zostały zdjęcia. Następnie wywiązała 

się krótka dyskusja na temat zwalczania niebezpiecznej rośliny.  

Wójt Adam Dańczak radnemu Ryszardowi Chowańcowi w kwestii zaopatrzenia wsi Daliowej 

w wodę odpowiedział, że słowna deklaracja ujęcia wody z przelewu jest. Informował,  

że przed podjęciem formalnych działań prowadził rozmowy z projektantem sieci 

kanalizacyjnej w Gminie Jaśliska Panem Boroniem. Informował o mającym się ponownie 

odbyć spotkaniu z Panem Boroniem, do którego nie doszło z tego względu, że Pan Boroń nie 

przybył na nie.  Mówił, że na spotkaniu miała zostać omówiona możliwość wykorzystania 

obecnego okresu do budowy kanalizacji w Daliowej z wykonaniem wodociągu. Zaznaczył tu, 

że jest to możliwe, ale musi być zachowany odstęp. Zamiast jednego wykopu trzeba by było 

prowadzić drugi wykop podłączając jedną i drugą instalację. Powiedział, że jest to możliwe, 

trzeba tylko zachować odstęp między jedną linią a drugą po wcześniejszym zaprojektowaniu. 

Poinformował, że z po słowie z Panem Boroniem, przy najbliższym spotkaniu omówione 

zostaną  szczegóły już techniczne, a następnie gmina przystąpi do wyłonienia projektanta, 

który zaprojektowałby tą linię. Zaznaczył, że wiąże się to z kosztami, jak też z uzyskaniem 

zgody właścicieli działek na przeprowadzenie linii wodociągowej w kierunku Daliowej.  

Natomiast jeżeli chodzi o Posadę, gmina nie może ingerować w sieć wodociągową wykonaną 

przez mieszkańców własnym sumptem, a jedynie tam, gdzie sieć będzie wykonana przez 

gminę. Mówił, że wszystkie przyłącza wodociągowe do budynku naniesione są na mapy  

i na pewno będzie to brane pod uwagę w momencie wykonywania kanalizacji. Poza tym 

mówił, że objęcie pieczy nad wodociągiem wiązałoby się z wprowadzeniem stawek. 

,,Spróbujmy najpierw ścieki przeboleć razem z mieszkańcami, bo będzie to koszt” a następnie 

udzielił wyjaśni w kwestii częstotliwości opróżniania zbiorników. Wójt Adam Dańczak  

na zakończenie powiedział, że działania są podjęte. Nie są one aż tak intensywne ze względu 

na brak czasu z racji uruchamiania oczyszczalni ścieków, ale przedmiotową sprawę gmina ma 

na uwadze.  

Radnej Renacie Pelczar w sprawie tablicy informującej o bezpieczeństwie dzieci, Wójt Adam 

Dańczak odpowiedział, że tablice zawierające regulamin korzystania z placu zabaw  muszą 

być zamontowane i taka tablica jest zamontowana. Sama tablica nie spowoduje, że dziecko 

będzie bezpieczne, jeżeli będzie pozostawione samo, bez opieki. 

Radna Renata Pelczar poinformowała, że  regulamin jest, natomiast nie ma w regulaminie 

zawartego warunku, mówiącego o tym, że małe dziecko powinno korzystać z placu zabaw 

pod opieką rodzica i że rodzic odpowiada za szkody wyrządzone na placu zabaw, zaznaczając 

że takie rzeczy już się zdarzają.  

Wójt wyjaśnił, że gmina nie ponosi odpowiedzialności za małe dziecko w sytuacji, jeżeli coś 

mu się stanie, ponieważ powinno ono być pod opieką osoby dorosłej. Gmina natomiast może 

odpowiadać za niesprawność urządzeń. Mówił o możliwości zawarcia w regulaminie 

dodatkowego zapisu dotyczącego korzystania z placu zabaw dzieci pod opieką dorosłych jak 

również kwestii korzystania z placu zabaw i jego wyposażenia zgodnie z ich przeznaczeniem. 
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Na zakończenie głos zabrał radny Ryszard Chowaniec. Oznajmił, że chciałby wiedzieć 

dlaczego brakuje około 20 metrów asfaltu na remontowanej drodze w miejscowości Daliowa, 

jakie są argumenty Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Wójt Adam Dańczak odpowiedział, że remont drogi, który został wykonany w roku bieżącym 

został wykonany ze środków powodziowych i prawdopodobnie wyremontowany odcinek 

został zgłoszony co do metra. W tym roku naprawiane były szkody bodajże z 2011 r.  

i w tamtym okresie naprawiony odcinek drogi był najgorszy, a pozostały odcinek był jeszcze 

względny.  

 

Ad. 9. Zamknięcie sesji   

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż 

zamknął XIII sesję Rady Gminy Jaśliska o godz. 1730.  

Protokół sporządziła:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

Renata Milan                                                                                 Bogusław Stefan Gwiżdż                                                                                                 


